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درمکتب امام

ازالفاظتانسؤالمیشود
ما مســلمان هستیم، ما مسئولیم پیش خدا. ما امروز که کشور دستمان افتاد 

و شــما آقایان دارید اداره اش می کنید مســئولید پیش خدا. اینطور خیال نکنید که 

ما حالا هر کاری بکنیم شــده اســت. نه، همه کارهای شما در محضر خدا ]است [ 

و مسئولید و از شما سؤال می شود. از الفاظتان سؤال می شود، از آن چیزهایی که 

عمل می کنید سؤال می شود، همه اش سؤال شدنی است. 

صحیفهامام؛ج۱۳؛ص۵۰۱|جماران؛۱۶دی۱۳۵۹

اخبار کوتاه

وعدهانصاریبرایپاسخگوییبهادعای
»پیاممحرمانهامامبهکارتر«

حمید انصاری قائم مقام موسســه حفظ و نشر آثار امام 
خمینــی)ره( در گفت و گو با فارس، درباره موضع موسســه 
امام درقبال گزارش یکی از رسانه های خارجی درباره »پیام 
محرمانه آیت الله خمینی به کارتر« اظهار داشت: موسسه در 
این زمینه اظهار نظر می کند و آن را در سایت قرار می دهد. 
وی  گفت: این مســئله مطمئناً مهم است و حتما موسسه 

موضع گیری می کند.

هیئتهایاجرایی
قانونرادقیقبخوانند

سیدشهاب الدین چاوشی در مراسم افتتاح ستاد های انتخابات 
شهرستان های استان تهران گفت: هیئت های اجرائی و نظارت را 
بــه مطالعه دقیق قانون انتخابات و اصلاحات آن فرا می خوانیم و 
انتظار داریم تمام اختلاف نظرها را در این چهارچوب حل وفصل 
کنند. وی در بیان توصیه به اعضای ستاد انتخابات و برگزارکنندگان 
انتخابات پیش رو در اســتان تهران گفت: در بررســی صلاحیت 
کاندیداهــا به مرّ قانون انتخابــات مبنی بر نحوه تائید صلاحیت 
کاندیداها توجه خواهیم داشت و از هیئت های نظارت نیز انتظار 

داریم همین گونه عمل کنند.

برخوردهایموهنبامنتقدان
مصداق»پاسخگوییمسئولانه«نیست

عطاءالله ســلطانی صبور نماینده مردم رزن و عضو کمیسیون 
آمــوزش مجلس نحوه مواجهه دولت با منتقدان را از نوع توهین 
و تحقیر دانســت گفت: این گونه برخوردها مصداق »پاسخگویی 
مســئولانه« که بخشی از شعار امسال نمایشگاه مطبوعات است، 

نیست.

وزیردفاعآمریکا
زیادهگوییکردهاست

ســردار سرلشکر سیدحســن فیروزآبادی رئیس ستاد کل 
نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران در واکنش به اظهارات 
اخیر وزیر دفاع آمریکا مبنی بر اینکه دلیل نفوذ ایران، »حضور 
نظامی زمینی« است اظهار داشت: ایران اسلامی با هیچ یک از 
کشورهای همسایه خود اختلاف سرزمینی و منافع ملی ندارد 
و با تمام این کشورها نیز روابط دیپلماتیک آن برقرار است. وی 
با بیان اینکه وزیر دفاع آمریکا زیاده گویی و خارج از اندازه خود 
حرف زده و منویات درونی خود را آشــکار ساخته است، افزود: 
آمریکا و هم پیمانان کاخ ســفید میل به مسلمان کشی دارند و 
تروریست های تکفیری و مسلمان کش در افغانستان، پاکستان، 
عراق، سوریه، یمن، لبنان و شمال آفریقا ظاهراً میل آنها را ارضا 
نکرده اســت لذا می خواهند کشورهای مسلمان را به جان هم 

بیاندازند.

میخواهندواژه»فتنه«و»نفوذ«را
ازادبیاتمبارزهانقلابیحذفکنند

دبیرکل حزب موتلفه گفت:  چرا برخی نسبت به واژه »فتنه« و 
»نفوذ« حساسیت به خرج  می دهند و می خواهند آن را از ادبیات 
مبارزه انقلابی ملت با دشمن حذف کنند، با حذف این واژه ها که 
صف حق و باطل و اســتکبار و استکبارســتیزی از بین نمی رود. 
محمدنبی حبیبی دبیرکل حزب مؤتلفه اسلامی در پایان نشست 
دبیران این حزب اظهار داشت:  رهبر معظم انقلاب مدتها است که 
در مورد خطر نفوذی ها تذکر می دهند بنابر این افزایش حساسیت 
دستگاههای حکومتی برای جلوگیری از نفوذ عوامل بیگانه و مقابله 

جدی با آنها یک ضرورت قطعی، شرعی و قانونی است.

۱۲هزارعضوهیئتعلمیدانشــگاههای
کشوردرنامهایخطاببهسرانقوا،خواستار
تشــکیلکمیتهایبرایبررسیدلایلوارائه
برایحلمشکلتوقفپیشرفت راهکارلازم

علمیکشورشدند.
12 هــزار نفر از اعضای هیئت علمی و اســاتید 
دانشــگاه ها و مؤسسات آموزش عالی کشور با صدور 
نامه ای خطاب به سران سه قوه از آنان خواستند برای 
بررسی دلائل و ارائه راهکار لازم برای حل مشکل توقف 
پیشرفت علمی کشــور کمیته ای مرکب از تعدادی 
نمایندگان مجلس، شــورای عالی انقلاب فرهنگی، 
وزارت خانه های علوم و بهداشت و چند نفر از اساتید 

محترم دانشگاه ها تشکیل شود.
در ابتدای این نامه آمده است: گشایش افق های 
نوین در عرصه های مختلف علمی، سیاسی، دفاعی و 
امنیتی و تا حدودی اقتصــادی به خصوص در دهه 
اخیر که به پشتوانه توانمندی های تخصصی و علمی 
نهادهای گوناگون نظام و از جمله جامعه دانشگاهی و 
با رهبری مقتدرانه و سیاست گذاری های هوشمندانه 
خلف صالح امام، ولی امر مسلمین، صورت گرفته، باعث 
شده کشور در حوزه های گوناگون موفقیت های منحصر 

به فردی خلق و جایگاه مناســبی در منطقه و جهان 
بدست آورد و جهان اذعان دارد که جمهوری اسلامی 

ایران به قدرتی جدید و نوظهور تبدیل شده است.
این اساتید دانشگاه ها در ادامه نامه خود از سران 
سه قوه خواستند برای بررسی دلائل و ارائه راهکار لازم 
برای حل مشکل توقف پیشرفت علمی کشور کمیته ای 
مرکب از تعدادی نمایندگان مجلس، شورایعالی انقلاب 
فرهنگی، وزارتین علوم و بهداشت و چند تن از اساتید 

محترم دانشگاه ها تشکیل شود.
به گزارش فارس، در ادامه این نامه آمده است: باور 
داریم با اجرای سیاست اقتصاد مقاومتی همچنان که 
تاکنون ایران اسلامی به رغم همه فشارها در حوزه های 
دفاعی و نظامی، سیاســی و علم و فناوری پیشرفت  
خیره کننده ای داشته است در حوزه اقتصاد نیز خواهد 
درخشید و از این رو از دولت تقاضا داریم که تمام توان 
خود را برای عملیاتی و اجرایی کردن آن بکار گیرد.

12 هزار عضو هیئت علمی دانشــگاه های کشور 
ضمن اعلام حمایت از دســتگاه قضاء در امر مبارزه 
با فساد، خاطرنشان کردند: از همه مسئولین محترم 
اســتدعا داریم که با حمایــت از اقدامات قانونی قوه 
قضائیه نشان دهند که همگان در مقابل قانون مساوی 

هستند که در این صورت علاوه بر پاداش الهی، شأن و 
قرب آنها در نزد افکار عمومی نیز ارتقا خواهد یافت.

در بخش دیگری از این نامه آمده اســت: ضمن 
تشــکر و قدردانــی از زحمات دولــت و اعضای تیم 
مذاکره کننده هســته ای اســتدعا داریم که مجلس 
شــورای اســلامی با اهتمام و دقت کافی به تطبیق 
برجام با خطوط قرمز نظام بنگرد و به ویژه نسبت به 
لغو تحریم ها، حفظ استقلال و امنیت کشور و موضوع 

مهم تحقیق و توسعه حساسیت لازم مبذول دارد.
این اســاتید دانشــگاهی در نامه خود خطاب به 
ســران ســه قوه اعلام کردند: به نظر می رسد دولت 
آمریکا در بحث مذاکرات هسته ای همزمان سه هدف 
محدودســازی قدرت جمهوری اسلامی ایران، ایجاد 
دو دســتگی و همچنین غفلت جمهوری اسلامی از 
مســائل منطقه را از طریق نفوذ در کشور پی گیری 
می کند، لذا از همه مســئولین استدعا داریم که در 
تبعیت از دســتور ولی امر مسلمین اجازه ندهند که 
دگربار پای دولتمــردان جنایتکار آمریکایی به ایران 

اسلامی باز شود.
12 هزار اســتاد دانشــگاه های کشــور از دولت 
خواستند با هوشیاری و بصیرت لازم نسبت به حفظ 

و توسعه عمق استراتژیک نظام در منطقه مهم غرب 
آسیا و همچنین مناطق مهم دیگری چون آمریکای 
لاتین، توصیه های مقام معظــم رهبری را عملیاتی 
کند و اجازه ندهد سیاست های راهبردی نظام دچار 

خدشه و تزلزل شود.
در بخش دیگــری از این نامه خطاب به مجلس 
شورای اسلامی آمده اســت: ما اساتید دانشگاهی از 
مجلس اســتدعا داریم نسبت به اجرای سیاست های 
کلان نظام که از ســوی مقام معظــم رهبری ابلاغ 
می شود حساسیت لازم را داشته و به موقع پرسشگری 
لازم را انجــام دهد تا از اتلاف منابع جلوگیری و راه 
دســت یابی به قله های پیشــرفت ملت عزیز ایران 

فراهم تر گردد.
در پایــان بیانیــه 12 هزار عضــو هیئت علمی 
دانشــگاه های کشور آمده اســت: از همه مسئولین 
استدعا داریم که در سال همدلی و همزبانی بیش از 
گذشته سیره امام راحل عظیم الشان و خلف صالح او 
در احترام و اطاعت از قانون را مشی خود قرار داده و 
با ســخنان و مواضع صحیح خود دشمن را در ایجاد 
تفرقه و دودلی مأیوس و بر وحدت اسلامی حول محور 

ولایت فقیه تأکید کنند.

درنامهایبهسرانسهقوهصورتگرفت

هشدار۱۲هزاراستاددانشگاهنسبتبهخطرتوقفرشدعلمی

رئیــسپارلماناروپادردیدارظریفبــابیاناینکهایران
بازیگریمهمبرایحلمناقشاتمنطقهایبودهونقشآندر
برقراریصلحوثبات،غیرقابلانکاراســت،حضورجمهوری
اسلامیدرکنفرانسهایبعدیویندربارهسوریهراحائزاهمیت

برشمرد.
به گزارش فارس،  »مارتین شولتز« رئیس پارلمان اروپا با محمدجواد 
ظریف وزیر امور خارجه کشــورمان پیرامون روابط جمهوری اسلامی 
ایران و اتحادیه اروپا و مســائل منطقه ای و بین المللی بحث و تبادل 

نظر کرد.
ظریف در این دیدار با اشاره به نتایج توافق برجام افزود: آثار و نتایج 
برجام را می بایست به طور جدی در چارچوب مفاد آن مورد توجه قرار 

دارد و ساختارهای آن را به شکلی منطقی و اصولی تطبیق کرد.
وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به تحولات مخاطره آمیز ناشی از 
افزایش خشونت و افراط گرایی در سوریه اظهار داشت: روند افراط گرایی 
در سوریه خشونت را به اوج خود رسانده و مردم، زنان و کودکان را آواره 
به سمت اروپا روانه کرده است. ما همواره تأکید می کنیم که بحران سوریه، 

تنها راه حل سیاسی دارد.
شولتز رئیس پارلمان اروپا با تشریح رویکردهای اتحادیه و پارلمان 
اروپا یادآور شد: ما تـأکید داریم که جمهوری اسلامی ایران بازیگری مهم 
برای حل مناقشات منطقه ای بوده و نقش آن در برقراری صلح و ثبات، 
غیر قابل انکار اســت و حضور جمهوری اسلامی ایران در کنفرانس های 

بعدی وین حائز اهمیت می باشد.
رئیس پارلمان اروپا با اشاره به همکاری های رو به گسترش پارلمانی 
جمهوری اسلامی ایران و پارلمان اروپا اظهار داشت: ما همکاری های 
پارلمانی خوبی را با مجلس شورای اسلامی ایران داریم و آمادگی داریم 

با راهکارهای جدید، این همکاری ها را گسترش دهیم.
فرشقرمززیرپایشریکفتنهگران

منافقینوربعپهلوی
مارتین شولتز رئیس پارلمان اتحادیه اروپا، از مواضع ضدایرانی گرفته 
تا همکاری و دیدار با منافقین، عناصر فتنه گر و سلطنت طلب را در کارنامه 
دارد و در دوران وی مواضع ضدایرانی پارلمان اروپا تشــدید شده است. 
وی در جریان اعطای جایزه ساخاروف به ستوده و پناهی گفت: »مردم 
ایران حق دارند از حکومتی برخوردار باشــند که به حقوق بشر احترام 

می گذارد و متفاوت از حکومت فعلی باشد.«
دوران ریاست شولتز مصادف است با تشدید تحرکات ضد ایرانی در 
پارلمان اتحادیه اروپا؛ در همین راستا درست بعد از صدور قطعنامه ضد 
ایرانی، کنفرانسی در بروکسل با محوریت ایران و با حضور منافقین و به 

ریاست »استروان استیونسون« برگزار شد.
موضع جانبدارانه پارلمان اروپا با پروبال دادن به منافقین که دست 
در دســت داعش دارند، مورد اعتراض اعضای جدا شده این گروهک 
تروریســتی و حامیان حقیقی حقوق بشر قرار گرفته است. در همین 
زمینه »علیرضا میرعســگری« از اعضای جدا شده گروهک منافقین 
که در آلمان اقامت دارد به شــولتز شکوائیه ای نوشت و گفت:  »حضور 
مریم رجوی تحت نام رئیس جمهور برگزیده مقاومت در پارلمان اروپا 
و حمایت گروهی از همکاران شما، از گروهی با سابقه خشونت و ترور 
قابل تأمل است.« وی به شولتز نوشت که چگونه پارلمان اروپا که ادعای 
حمایت از حقوق بشر دارد از یک تروریست آدمکش حمایت می کند؟!

در ادامــه اقدامات ضد ایرانی شــولتز با اســتقبال وی، گفت وگوی 
دوجانبه میان وی و رضا ربع پهلوی در مورد آنچه به زعم آنها چگونگی 
گذر از بحران های کنونی ایران و همچنین معرفی شورای ملی ایران برای 
برگزاری انتخابات آزاد، به  عنوان بدیلی دمکراتیک و سکولار عنوان شد، 

گفت وگو انجام گردید.

رئیسپارلماناروپادردیدارظریف:

حضور ایران در نشست های بعدی سوریه 
اهمیت دارد

سخنگویقوهقضائیهگفت:اینکهگفته
میشودیکرسانهحاشیهامندارددرست
نیستچراکهازلحاظقوهقضائیههیچکس

حاشیهامنندارد.
حجت الاسلام محسنی اژه ای با گرامیداشت 
سالروز شهادت امام ســجاد )ع( گفت: رسانه ها 
می توانند در تعالی کشور و همچنین افزایش رشد 
آگاهی مردم نقش مؤثر و مفیدی داشته باشند به 
شــرط آنکه رســالت خود را به درستی ایفا و در 

چارچوب قانون عمل کنند.
سخنگوی قوه قضائیه تصریح کرد: نقد سازنده 
می تواند مفید باشد اما اگر خدای ناکرده تحریف، 
توهین، تحقیر و نشــر اکاذیب صورت بگیرد، هم 
بــه اعتماد مردم لطمــه زده و هم باعث زحمت 
دســتگاه های مختلف و به خصوص قوه قضائیه 

خواهد شد.
افزایششکایاتوزارتخانهها

علیهبرخیرسانههاوخبرگزاریها
 معاون اول قوه قضائیه اظهار داشت: متأسفانه 
شــاهد افزایش شــکایت وزارتخانه هــا، نهادها، 
افراد حقیقی و حقوقی علیه برخی از رســانه ها، 

خبرگزاری ها و سایت ها هستیم.
وی گفت: مثل همیشه توصیه می کنیم که اگر 
در چارچوب قوانین عمل شود به نفع همه است و 
امیدواریم شاهد شکایت علیه رسانه ها نباشیم و هر 
روز دستگاه قضائی ناگزیر نباشد مدیرمسئول یا 
فردی از مطبوعات را احضار کرده و پرونده تشکیل 

دهد که اگر ثابت هم بشود حکم صادر شود.
به گــزارش فارس محســنی اژه ای در ادامه 
سخنان خود به توقع به حق مردم نسبت به دولت 
و قوه قضائیه پرداخت و اظهار داشــت: اینکه در 
چارچوب قوانین با همه کسانی که تعدی و تجاوز 
به حقوق مردم دارند و امنیت کشور را خدشه دار 
کرده و آرامش مردم را به هم می زنند، جزء توقعات 

مردم از دولت است.
وی افزود: توقعی کــه از دولت و قوه قضائیه 
می رود این اســت که برخورد مناسب و بازدارنده 
انجام شــود، اما باید از مردم نیز درخواست کرد 
که دولت و دستگاه قضائی و ارگان های انتظامی 
و اطلاعاتــی را کمک کنند تا بتوان عوامل اصلی 

را دستگیر کرد.
رضایت۲۵۱نفرازاولیایدم

در۶ماههاولسال
سخنگوی قوه قضائیه به خبری که در رسانه ها 
مبنی بر دســتگیری چند نفر از سرشــبکه های 
غیراخلاقی منتشــر شــده بود پرداخت و اظهار 

داشت:  این خبر صحت ندارد.
اژه ای تصریــح کرد: این خبر را از دادســتان 
قبلی نیز پرسیدم، اما مطلقاً چنین چیزی نیست 

حقیقت ندارد.
معاون اول قوه قضائیه در ادامه اظهار داشت: در 
طول شش ماهه اول امسال 251 نفر از کسانی که 
حق قصاص داشتند و حکم به قصاص باطل داده 
شده بود، از حق مشخص خود صرف نظر کردند که 
در ادامه قاتل نیز قصاص نشد و این غیراز مواردی 

بود که در دادسرا رضایت می دهند.
اژه ای ادامــه داد: این افراد قبلًا رضایت نداده 
بودند و احکام قطعی بود، حتی اذن لازمی صورت 

گرفته بود اما اولیاء دم رضایت دادند.
ســخنگوی قوه قضائیه تصریح کرد: ولی دم 
می تواند قصاص کند یا رضایت بگیرد یا مصالحه 
کند، اما اگر رضایت دهد، مطلوب است. همچنین 
شوراهای حل اختلاف اجرای احکام و برخی مردم 
نیز تلاش می کنند تا جایی که ممکن اســت در 

چنین پرونده هایی از اولیاء دم رضایت بگیرند.
دستگیریچندنفرازقاچاقچیانبزرگ
اشراروکشف۵هزارکیلوموادمخدر

محســنی اژه ای به دستگیری سی و چند نفر 
از قاچاقچیــان بزرگ مواد مخدر در فاصله زمانی 
نشست قبلی تاکنون اشاره و اظهار داشت: سی و 
چنــد نفر از قاچاقچیان بزرگ مواد مخدر در این 
فاصله زمانی دستگیر شدند و بیش از 5 هزار کیلو 

مواد مخدر کشف شد.
ســخنگوی قوه قضائیه تصریح کرد: طبیعی 
اســت فردا روزی این افراد مجازات می شوند و 
مدعیان حقوق بشــر به مجــازات آنها معترض 
می شوند، اما شــما بدانید که این 5 هزار کیلو 
مواد مخدر که شــامل چندصد کیلو هروئین و 
کراک است می تواند جامعه را به کجا برساند و 
چقدر افراد را تا حد مرگ برده و باعث فروپاشی 

خانواده ها می شود.
معاون اول قوه قضائیه ادامه داد: دستگاه قضائی 
تلاش می کند آنها را به مجازات برساند، اما در عین 
حال از مردم تقاضا می شود تا همکاری بیشتری 
داشته باشــند تا بتوان عوامل اصلی بیشتری را 

دستگیر کرد و آنها را به مجازات رساند.

معاوناولقوهقضائیه:

رسانه برخوردار از حاشیه امن نداریم
وی به دستگیری 7 نفر از افراد شرور در فاصله 
زمانی جلسه قبلی تاکنون پرداخت و بیان داشت: 7 
نفر از کسانی که افراد شر و مدتی هم فراری بودند، 
شناسایی شده و اکنون بازداشت هستند. برخی از 
آنها به جرم اخاذی و زورگیری دستگیر شده اند.

رسیدگیبهپروندهاقدامکنندگان
علیهامنیتکشور

اژه ای به گزارش سیستم های اطلاعاتی پرداخت 
و اظهار داشــت: براســاس گزارش سیستم های 
اطلاعاتی، افرادی که علیه امنیت کشور اقداماتی 

انجام می دادند شناسایی شدند.
ســخنگوی قوه قضائیه تصریح کرد: چند نفر 
هم اکنون بازداشــت هســتند و پرونده در حال 

رسیدگی مقدماتی است.
وی گفت: در حال حاضر به دلیل آنکه پرونده 
در حال رسیدگی مقدماتی است، از بیان جزئیات 
معذور هستم و هر زمان که ماهیت آن روشن شود، 

در نشست های بعدی اطلاع رسانی خواهیم کرد.
دستگیریعواملسرقتمسلحانه

درمشهدوخوزستان
معــاون اول قوه قضائیه در ادامه به ســرقت 
مسلحانه در مشهد و خوزستان پرداخت و گفت: 
خوشــبختانه در کمترین زمــان، عوامل این دو 

سرقت شناسایی و دستگیر شدند.
محســنی اژه ای در خصوص آمار منتشرشده 
در رابطه با جرایم از طریق برخی افراد منتســب 
به قوه قضائیه گفت: بهتر اســت خبرها از طریق 

سخنگوی قوه قضائیه اخذ شود؛ چراکه موضوعاتی 
تخصصی است.

ســخنگوی قــوه قضائیه در خصــوص آمار 
منتشرشــده در رابطه بــا مزاحمت های خیابانی 
برای نوامیس مردم گفت: ممکن است کسی در 
خصوص مزاحمت شکایت کند ولی حتی در مرحله 
دادسرا اتهام وی ثابت نشود و حتی پس از دادسرا 
این اتهامات در دادگاه رد شود، اما در شمار آمار 

ارائه شده باشد.
وی در خصوص بروز جرایم خشــن در کشور 
گفت: ما در این خصوص، کاهش جرایم به صورت 
معدل داشــته ایم، یعنی ممکن اســت در ماهی 
افزایش و در ماهی کاهش داشــته باشــیم، اما 

میانگین روند رو به کاهش را نشان می دهد.
سخنگوی دستگاه قضاء خاطرنشان کرد: ایران 
در مقایســه با سایر کشــورهای همسایه و حتی 
کشــوری مانند آمریکا اگر نگوییم نمونه اســت، 
دســت کم مثال زدنی است، اما در کل ما به این 
حد از کاهش جرایم نیز قانع نیستیم و جرایم باید 

از این مقدار نیز کمتر شود.
همهبازداشتشدگاناخیر

توسطاطلاعاتسپاهخبرنگارنبودند
اژه ای در پاســخ به سؤالی در خصوص کشف 
فتنه چهارم توســط اطلاعات سپاه و دستگیری 
یک جاســوس آمریکایی و خبرنــگار بودن همه 
بازداشت شــدگان گفت: همه بازداشت شــدگان 
خبرنگار نبودند و برخی حتی فعالیت رســانه ای 

نداشتند.
وی در پاسخ به سؤال خبرنگاری مبنی بر اینکه 
یک سال پیش شورای عالی امنیت ملی مصوبه ای 
را به رســانه ها اعلام کرد که براساس آن در مورد 
پرونده کرسنت اطلاع رسانی نشود، اما شنیده شده 
که شورای عالی امنیت ملی مصوبه قبلی خود را 
لغو کرده اســت، گفت: من نمی دانم چه کسی و 
چرا این اخبار را منتشر کرده، اما من از مصوبه ای 
که شورای امنیت ملی صادر کرده اطلاعی ندارم 
و اعلام هم کردم که متهمان مجدداً درخواســت 
رســیدگی فوق العاده داده اند که باید ببینیم در 

مسیر اداری به کجا می رسد.
ســخنگوی قوه قضائیه درخصوص اظهارات 
اخیر دادســتان البرز در خصوص دستگیری یک 
کلاهبردار 90 میلیاردی در یکی از کشــورهای 

حــوزه خلیج فارس، گفت: در کرج در هفته های 
گذشته و ماه های گذشته پرونده های کلاهبرداری 
وارد شده است که برای برخی از آنها قرار تعقیب 
صادر شده و برخی متهمان نیز بازداشت شده اند، 

ولی در این رابطه اطلاعاتی ندارم.
اژه ای درخصوص کانال ایجادشده در شبکه 
تلگرام برای شبکه BBC و اینکه عضویت در این 
کانال جرم است یا خیر، گفت: مردم باید بدانند 
کسانی که این گونه تسهیلات را ایجاد می کنند، 
قصد خدمت به مردم و کشور ما را ندارند و چه 
بســا در قدم های اول نیات آنها مشخص نباشد، 
ولی در نهایت باعث گرفتاری افراد مشارکت کننده 

بشوند.
ســخنگوی قوه قضائیه افزود: این سایت ها و 
کانال ها که از طرف بیگانگان به خصوص کشورهایی 
مثل انگلیس که نیات شــان نســبت به ایران از 
دهه های گذشته شناخته  شده هستند، قطعاً قصد 
کمک به فرهنگ و اقتصاد ما را ندارند و درنهایت 
کسانی که با آنها مشارکت می کنند برای خود و 

کشور دردسر ایجاد می کنند.
پولیازطرفبابکزنجانی
پرداختنشدهاست

اژه ای در پاســخ به سؤالی درخصوص ادعای 
بابک زنجانی مبنی بر پرداخت بخشی از بدهی ها، 
گفت:  هنوز پولی ارائه نشــده و پرونده هم چنان 
درحال رسیدگی اســت و جلسه بعدی دوشنبه 

برگزار می شود.

وی با اشاره به مجاز بودن درج نام بابک زنجانی 
در خبرهای مربوط به این پرونده براساس قانون 
جدید دادرســی، گفت: به همه متهمان از جمله 
آقای زنجانی توصیه می کنم که نیازی نیست در 
زمان دفاع به فرد دیگری توهین شود؛ چراکه خود 
این توهین باعث گشوده شدن پرونده دیگری علیه 

وی می شود.
ســخنگوی قوه قضائیه افزود: توصیه دوم این 
است که افراد مسائل را در حد اجازه منتشر کنند، 
ولی گاهی رســانه ها به دنبال حاشیه هستند که 
گاهی خود این حاشیه، حاشیه ساز است و فردی 
علیه فردی که این حاشــیه را ایجاد کرده است، 

شکایت می کند.
حجت الاسلام محسنی اژه ای درمورد پیگیری 
دســتگاه قضاء در خصوص حادثه منا، گفت: این 
موضوع در دادســتانی کل کشور با کمک وزارت 
امور خارجه، وزارت ارشــاد، معاونت حقوقی نهاد 
ریاســت جمهوری و ســایر حقوق دانان از لحاظ 
حقوقی مطرح شد و تعقیب آن توسط دادستان 
کل کشور و وزارت امور خارجه صورت می گیرد.

ســخنگوی قوه قضائیه تصریح کرد: شعبه ای 
نیز در دادسرای تهران برای پیگیری شکایت های 
شخصی در این زمینه تشکیل شده است و امیدواریم 
مدعیان حقوق بشر به  دلیل وابستگی حکام سعودی 

با آنها، در این قضیه نیز چشم پوشی نکنند.
دستگیریباندکلاهبرداری

84۰میلیاردتومانی
معــاون اول قوه قضائیه در مورد کلاهبرداری 
معاون یکی از شعبه های بانکی در جنوب تهران و 
تبدیل 840 میلیارد تومان به ارز و دستگیری قبل 
از خروج از کشور اظهار داشت: وزارت اطلاعات از 
این بانک اطلاع داشته و از مدتی قبل این موضوع 

را تعقیب می کرده و سوار بر کار بوده است.
سخنگوی قوه قضائیه ادامه داد: این افراد قبل 
از اینکه نسبت به جرم اقدام عملی کنند، دستگیر 
شده و کارشان عقیم ماند که ما در این جا از وزارت 

اطلاعات در تهران تشکر می کنیم.
وی تصریــح کرد: در ایــن پرونده یک نفر به 
خارج رفته که دســتگیر نشــده و چند نفر نیز 

بازداشت شده اند.
اژه ای بیان داشــت: کیفرخواست صادر نشده 
است، اما این افراد قبل از اینکه بتوانند پولی را از 

سیستم خارج کنند دستگیر شده اند.
وی در خصوص پرونــده میزان تصریح کرد: 
در این پرونده مدتهاســت تعدادی تحت تعقیب 
قرار دارند و در حال حاضر 8 نفر بازداشت موقت 

هستند و تعدادی هم با قرار آزاد شده اند.
معاون اول قوه قضائیه در پاسخ به سوال یکی 
از خبرنــگاران در خصوص افزایش مواد مخدر به 
زندان ها گفت: بخشــی از این افراد واقعاً به شکل 
پیچیده ای مــواد را وارد زنــدان می کنند و اگر 
سیستم اسکن وجود داشته باشد، همه افراد کنترل 
می شوند و یقیناً این مسئله کاهش پیدا می کند 
اما چون بودجه لازم برای تجهیز همه زندان ها و 
بازداشتگاه ها وجود ندارد، ما همچنان شاهد ورود 

مواد مخدر هستیم.
وی افزود: چندین بار از ســتاد مبارزه با مواد 
مخدر خواسته شــده که بخشی از وجوه خود را 
برای تجهیز زندان هــا اختصاص دهند، که البته 

کمک هم کرده اند اما کافی نبوده است.
اژه ای گفت: گاهی دیده شــده زندانی 700 
تــا 800 گرم و حتی یک مورد یک کیلو و 100 
گرم مواد بلعیده، حالا هر چقدر هم بازرسی بدنی 
کنند چون در شکم آن فرد قرار دارد بدون دستگاه 

اسکنر قادر به کشف نخواهند بود. 
وی تأکید کرد: گاهی هــم برخی خانواده ها 
هســتند که به جای کمک به زندانی در پوشش 
ملاقــات به آنها مواد می رســانند. در هر صورت 
این امر ناپســندی اســت و امیدواریم با کمک 
نیروی انتظامی، ســازمان زندان ها، دولت و ستاد 
مبــارزه با مواد مخدر، میــزان ورودی مواد را به 

داخل زندان کاهش دهیم.
درقوهقضائیهحاشیهامنی
برایکسیوجودندارد

محسنی اژه ای در پاسخ به پرسشی مبنی بر 
حاشیه امن داشتن برخی از رسانه ها و اینکه طی 
هفته اخیر برخی رســانه ها نــام 5 نفر از فعالان 
رســانه ای را برده اند، اظهارداشت: اینکه بگویید 
یک رسانه ای حاشیه امنی دارد از نظر قوه قضائیه 

مطلقاً چنین چیزی نیست.
وی افزود: در همه سلیقه ها و طیف های مختلف 
که مواردی که اتفاق افتاده بود پرونده تشکیل شده 

و رسیدگی انجام شده است.
معاون اول قوه قضائیه گفت: از ســوی چند 
وزارتخانه  علیه برخی رسانه ها و دانشگاه ها شکایت 
شده، پس حاشیه امنی از سوی قوه قضائیه وجود 

ندارد.
وی در مورد آخرین وضعیت پرونده جیسون 
رضاییان اظهار داشت: حکم صادر شده اما اینکه 
ابلاغ شــده یا نه، خبر ندارم و ممکن است اگر به 
صورت رسمی ابلاغ نشده باشد وکیل اطلاع داشته 

باشد که این منافاتی ندارد.
 سخنگوی قوه قضائیه در خصوص نتیجه سفر 
رئیس دستگاه قضاء به استان مازندران گفت: در 
این سفر در خصوص ساماندهی ساحل، پسماندها 
و چگونگی برخورد با متجاوزان به جنگل و منابع 
طبیعی اقداماتی صورت گرفت تا خدمت بیش تری 

به مردم صورت گیرد.
همکاریقوهقضائیهبادولت
درزمینهمعیشتمردم

سخنگوی قوه قضائیه گفت: قوه قضائیه اعلام 
کرده است که در راستای بهبود معیشت مردم و 
اقتصاد پس از توافق آماده همکاری با دولت است، 
یعنی از اقتصاد ســالم حمایت و با اقتصاد ناسالم 

ایجادکننده مفسده برخورد می کند.
وی در پاســخ به ســؤالی مبنی بر اظهارات 
رئیس جمهور در نمایشگاه مطبوعات درخصوص 
قــوه قضائیه، گفــت:  اگر معتقدنــد نقدی به 
قوه قضائیه وارد است، باید گفت ما همواره از نقد 
سازنده استقبال می کنیم؛ چرا که اگر نقد وجود 
نداشته باشد، خود ســازمان ها بیش تر از مردم 
متضرر می شوند، اما نقد غیراز تخریب، توهین 

و افتراست.
اژه ای افزود: اگر به گفته شــما رئیس جمهور 
گفته اند که مردم از قوه قضائیه مأیوس نشوند، باید 
بگویم مردم از قوه قضائیه مأیوس نیستند و این 
حجم پرونده های ورودی شاهد سخنان من است.

وی خاطرنشان کرد: برخی به واسطه ارتباط با 
برخی مقامات به دنبال حاشیه امن هستند، ولی 
قطعاً حاشیه امنی نخواهند داشت و قوه قضائیه 
در رابطه با تخلفات همه قوا بدون در نظر گرفتن 

حاشیه امن برخورد می کند.
ســخنگی قوه قضائیه افزود: نظرسنجی ها 
نشــان می دهد مردم نســبت بــه رفتار بدون 
تبعیض قوه قضائیه به دانه درشت ها نظر خوبی 
دارند؛ چراکه داشــتن پول زیاد و وابستگی به 
مقام یا دولت، قوه قضائیه را از رســیدگی بدون 

تبعیض بازنداشت.

سرداردهقان:
وزیر دفاع آمریکا عاقلانه تر

 و محتاط تر حرف بزند
وزیردفاعبابیاناینکهوزیردفاعآمریکاعاقلانهترومحتاطتر
حرفبزند،گفت:مسیرمقاومتومقابلهبانظامسلطهودرصدر
آنآمریکازندهاستوهرروزمستحکمتروقویترخواهدشد.
به نقل از اداره کل تبلیغات دفاعی وزارت دفاع، سردار حسین دهقان 
وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح در جمع گروهی از مدیران و 
کارکنان وزارت دفاع طی ســخنانی با اشــاره به راهبرد آمریکا و رژیم 
صهیونیســتی برای تداوم ناامنی، جنــگ و خونریزی در منطقه گفت: 
روزگاری آمریکا و ماشین جنگی آن، دارای اهمیت و تاثیری بود لکن امروز 
حتی بچه های کوچه و خیابان هم تهدیدات و چنگ و دندان نشان دادن 
مسئولین نظامی آمریکا را به سخره می گیرند و با آن هماوردی می طلبند.

دهقــان افزود: دیگــر آمریکایی ها نمی توانند چهره کریه و زشــت 
تجاوزکارانه خود را زیر لباس شعارهای فریبنده پنهان کنند، این پرده 
سالیانی است که فرو افتاده و هیچ ملتی آمریکا را خیرخواه خود نمی داند.

وزیر دفاع گفت: قدرت و نفوذ جمهوری اسلامی ایران صرفا برآمده از 
توان نظامی نیست، بلکه عزم و اراده مقابله با خوی متجاوز و ظالم نظام 
سلطه است که در آحاد مردم منطقه و جهان  تحت  استبداد وابسته و 
محروم مانده از حقوق اولیه انسانی است که سیلی  بنیان کن در مقابل 
نظام ســلطه به راه انداخته و جمهوری اسلامی ایران این عزم و اراده را 

نمایندگی می کند.
دهقان در ادامه اظهار داشت: تعجب از سیستم های اطلاعاتی پیچیده 
و به ظاهر قدرتمند و در همه جا حاضر آمریکاســت که هنوز در فضای 
ذهنی ابرقدرتی خود مســائل را دریافت و تجزیه و تحلیل می کنند و با 
ذهن علیل خود، مسئولینشــان را به مواضــع غیرواقعی، غیرعقلایی و 

پرخاشگرانه می کشانند.
وی افزود: بهتر است وزیر دفاع آمریکا با  نگاهی به گذشته عملکرد 
خود در این موضع مسئولیتی، موضع گیری های قلدرمآبانه و اشتلم کننده 
خود را بررســی و من بعد عاقلانه تر و محتاط تر حرف بزند و آمریکا را 
دچار دردسرهای دیگری مشــابه آنچه در سومالی، افغانستان، عراق و 
یمن گرفتار آن اســت نکند و به تحریک احساس کشورهای منطقه از 

موضع تحقیر نپردازد.
وزیر دفاع خاطرنشان کرد: ایشان و همه آمریکایی ها می دانند که ایران 
اسلامی  با پشتوانه عظیم مردمی و تجارب گرانسنگ خود در مقابله با 
تجاوزگری ها و زیاده خواهی های آمریکا و همچنین همراهی تمام ملت های 

تحت ستم، هیچگاه مرعوب تهدیدات تو خالی آنها نخواهد شد .
وی افزود: مسیر مقاومت و مقابله با نظام سلطه و در راس آن آمریکا 

زنده است و هرروز مستحکم تر و قوی تر خواهد شد.
دهقان تاکید کرد: ایران اسلامی خواهان ثبات و امنیت منطقه است 

و تاکنون هزینه آن را  پرداخته است.
وزیر دفاع، حکام منطقه را به بســتن بازار مصرف سلاح های گران 
قیمت آمریکایی ها دعوت کرد و افزود: ما امنیت منطقه را در سایه عدم 
حضور و مداخله آمریکا و قدرت های فرامنطقه ای می دانیم، ایران لنگرگاه 
ثبات و امنیت پایدار منطقه است و همراه و هم راستای کشورهایی است 

که طالب ثبات و امنیت می باشند.

مدیرعاملخبرگزاریفارس:
بهتر است وزارت ارشاد

 مواخذه شودکه چرا جای منتقدان
 در نمایشگاه خالی است

سیدنظامالدینموسویمدیرعاملخبرگزاریفارس
دریادداشــتیبهرئیسجمهورنسبتبهبرخوردهای

تبعیضآمیزبارسانههایمنتقددولتاعتراضکرد.
در ابتدای این یادداشت آمده است، شاید برای ریاست محترم 
جمهور جالب باشد که بدانند با شکایت دستگاه های مختلف دولتی 
و شبه دولتی، مدیران خبرگزاری ها و روزنامه های منتقد بخش 
قابــل توجهی از وقت خــود را در دادگاه می گذرانند و توقیف و 
محاکمه و تذکر، بخشی از زندگی روزمره آنان را تشکیل می دهد. 
شاید اگر قوه قضائیه مستقل نبود و به نحوی در ید قدرت دولت 
قرار داشت، رســانه های منتقد به شرایط بسیار بدتری از آنچه 

امروز هست، گرفتار می شدند.
در بخشــی دیگر از یادداشــت موســوی آمــده؛ آخرین 
احضاریه ای که  از این قماش به دست اینجانب رسیده، بابت 
پرونده فخیمه »کرسنت« است و می دانم که در همین خصوص، 
چند رسانه و نماینده مجلس نیز همچون من دادگاهی خواهند 
شد. رئیس جمهور محترم عنایت داشته باشند که این دادگاهی 
شــدن ها حتی به واسطه ورود به ماهیت پرونده و احیاناً اتهام 
زنی به افراد نیســت بلکه دقیقــاً به خاطر »حرف زدن درباره 

کرسنت« است!
در پایان این یادداشــت تاکید شده است، در این باره گفتنی 
بسیار اســت اما تنها به بیان یک آرزو بسنده می کنم. ای کاش 
جناب آقای روحانی که در روز تنفیذ حکم ریاست جمهوری شان 
در حسینیه امام خمینی)ره( به خداوند پناه بردند از استبداد رای 
و بستن دهان منتقدان، امروز که پس از 3 سال پا به نمایشگاه 
مطبوعات گذاشــتند، به جای سرکوفت زدن به رسانه ها و ابراز 
ناراحتی از اینکه برخی از آنان حاشــیه امن دارند، مســئولان 
وزارت ارشاد را مواخذه می کردند که چرا جای منتقدان در این 

نمایشگاه خالی است؟
امیرعبداللهیان:

حل بحران یمن 
در گرو گفت وگوی

 تمامی گروه های یمنی است
نمایندهویژهدبیرکل احمد، الشــیخ ولد اسماعیل
سازمانمللوحســینامیرعبداللهیان،معاونعربیو
آفریقایوزیرامورخارجهدررایزنیومشورتهایتلفنی
خودآخرینتحولاتیمنراموردارزیابیوگفتوگوقرار

دادند.
به گزارش  ایسنا، معاون عربی و آفریقای وزیر امور خارجه در 
این تماس تلفنی با اشاره به زمینه سازی های شروع گفت وگوهای 
گروه هــای یمنی گفت: حل بحران یمن صرفــا در گرو راهکار 
سیاسی، گفت وگوی تمامی گروه های یمنی و مشارکت سازنده 

طرف های منطقه ای است. 
اسماعیل الشیخ نیز در این تماس با اشاره به آخرین تلاش های 
صورت گرفته برای برگزاری گفت وگوهای سیاسی گروه های یمنی 
در ژنو از همه طرف های خارجی و داخلی موثر در یمن خواست 
تا به ابتکار عمل سازمان ملل در برگزاری گفت وگوهای مستقیم 

گروه های یمنی بپیوندند. 


